
Goirle, 4 november 2019 

 

Geacht raadslid, 

 

Op 12 november wordt door het College aan u gevraagd om in te stemmen met de meerjarenbegroting 
2020-2023.  

Daarin wordt voorgesteld om in de periode 2020-2023 voor cultuur een structurele bezuiniging te 
realiseren van € 300.000,- door SCAG (CC Jan van Besouw) samen met de Bibliotheek en Factorium.  

Wij verzoeken u om niet met dit voorstel in te stemmen, omdat wij, zoals we in de beeldvormende 
vergadering van 22 oktober hebben uiteengezet, deze opdracht beschouwen als niet realistisch en zelfs 
onuitvoerbaar. (zie bijlage) 

Waarom is deze opdracht onuitvoerbaar? 

Bij het formuleren van deze opdracht is voorbijgegaan aan de gevolgen die bezuinigingen voor ons 
cultureel centrum hebben. We noemen er enkele: 

- De jaarlijkse subsidie dient ter dekking van de totale lasten, zijnde de exploitatiekosten. Niet meer en 
niet minder. Een belangrijk deel daarvan wordt gevormd door de vaste lasten. Per definitie zijn deze 
lasten niet door ons te beïnvloeden. Er is wel wat te bezuinigen op vaste lasten, maar dat vergt een 
forse investering aan de zijde van de gemeente (bijvoorbeeld zonnepanelen) en dat levert geen 
substantiële bijdrage aan het bedrag van € 300.000,00. Terugbrengen van de subsidie betekent dan 
ook in feite het creëren van exploitatietekorten van het gebouw, waarvan de rekening per saldo bij 
de gemeente als verhuurder komt te liggen.  

- Het terugdringen van de lasten zou daarom alleen gevonden kunnen worden in reductie van de 
variabele kosten, zoals: 
o Stoppen met onze ondersteuning van onze huisgenoten (de verenigingen die bij ons huren) in 

het bijzonder bestaande uit de inzet personeel en middelen. Als de verenigingen hiervoor 
moeten gaan betalen, wordt de lokale subsidiestructuur en -behoefte ernstig  verstoord.  

o Personele inkrimping. Onze (personele) organisatie is erg kwetsbaar. Het management van het 
cultureel centrum wordt gevoerd door de directie, bestaande uit één part-time functionaris (0,8 
FTE). Het cultureel centrum heeft verder weinig personeel in vaste dienst en steunt verder op 
oproepkrachten en vrijwilligers. Ook het bestuur wordt niet betaald Iedere verdere bezuiniging 
betekent een personele inkrimping, terwijl juist een personele uitbreiding geïndiceerd is om 
uitvoering van de huidige taken op peil te kunnen houden. Overigens brengen wij u hier graag 
het bestuursakkoord 2018 in herinnering: “De niet-financiële maar meer immateriële opbrengst 
achten wij groot genoeg om voor lief te nemen dat de efficiency wat minder is.” Overigens: dat 
er niet efficiënt gewerkt zou worden is een niet gestaafde veronderstelling. 

o Verschraling van het culturele aanbod, indien we genoodzaakt zijn om over te gaan tot het 
beperken van de theaterprogrammering en/of het centrum in het weekeinde te sluiten.  

- Als bovendien ook nog de exploitatiesubsidies van Factorium en Bibliotheek als “grootverbruikers” 
van het cultureel centrum worden verlaagd, verminderen ook daardoor de inkomsten van het 
cultureel centrum, waardoor de rekening per saldo wordt neergelegd bij het cultureel centrum. 

Kortom: afgezien van de vraag of de gegeven bezuinigingsopdracht aan de SCAG zinvol is, kunnen we 
niet anders dan vaststellen dat deze opdracht niet uitvoerbaar is. Het kán niet zo zijn, dat de rekening 
van een bezuinigingsoperatie wordt neergelegd bij een cultureel centrum dat nota bene door de 
gemeente zélf voor haar burgers in het leven is geroepen, welke voorziening bij voortduring door zowel 
gemeente en bevolking genoemd en beleefd wordt als “ons Jan van Besouw”.  

Wij verzoeken u dan ook dringend niet in te stemmen met de meerjarenbegroting 2020-2023. 

 

Bestuur Stichting Sociaal-Culturele Accommodaties Goirle (CC Jan van Besouw) 



BIJLAGE

In het dekkingsvoorstel wordt als een van de kaders genoemd het behoud als voorziening  van het CC 
JvB. Bestuur en directie van het SCAG zijn het daar uiteraard zeer mee eens. 

In het dekkingsvoorstel is echter opgenomen een taakstellende bezuiniging van €300.000 door SCAG, 
de Bibliotheek en Factorium. Partijen zouden samen met de gemeente moeten kijken waar efficiency 
te bereiken is, waar activiteiten geoptimaliseerd kunnen worden, welke taken geschrapt kunnen 
worden en waar activiteiten toegevoegd kunnen worden. 

Wij zien de opdracht om in gezamenlijkheid een bezuiniging te realiseren als onrealistisch en niet 
uitvoerbaar. Alsof je 3 kalkoenen vraagt onderling te bepalen wie zijn poot, borst of vleugel afstaat 
voor het kerstdiner. 
Het bedrag van € 300.000,00 zien wij ook als onrealistisch van uit het SCAG perspectief. Wij hebben 
de laatste jaren al diverse efficiency operaties gedaan. Het is ondenkbaar dat wij een substantiële 
bijdrage aan dat bedrag kunnen leveren, althans zonder zeer ingrijpende maatregelen. 

Het bedrag van € 300.000 is nergens op gebaseerd, anders dan dat het gat in de begroting is. Het is 
niet gebaseerd op een onderzoek naar haalbaarheid of consequenties. 

Natuurlijk willen wij meedenken hoe de exploitatiesubsidie van het SCAG verminderd kan worden en 
aldus een bijdrage geleverd kan worden. Bijvoorbeeld kan onderzocht worden met de gemeente: 

1. De mogelijkheden om de bezettingsgraad te verhogen.
2. Welke investeringen nodig zijn om structurele bezuinigen te realiseren.

a. Wij denken bijvoorbeeld aan energiebesparende maatregelen; dit is voor ons een
forse kostenpost.

b. Ook kan gedacht worden aan aanpassingen van het gebouw, waardoor minder
medewerkers ingezet hoeven te worden om het CC van ’s-ochtends vroeg tot ’s-
avonds laat open te houden.

c. Verder kan gedacht worden aan het geschikt maken van ruimtes voor commerciële
lange termijn verhuur.(Dat nu volgens het bestemmingsplan niet mogelijk is.)

Ook willen we meer vrijwilligers inzetten en meer samenwerken met de verenigingen en instellingen 
die gebruik maken van het CC; dat is opgenomen in ons beleidsplan 2020-2025. Door samenwerking 
met bijvoorbeeld de Bibliotheek en Factorium, bijvoorbeeld op het gebied van programmering, zijn  
er wellicht meer bezoekers aan te trekken. Wij willen van alles en nog wat onderzoeken – en hebben 
dat overigens al deels gedaan, om kosten te verlagen of inkomsten te vergroten, maar wij gaan niet 
op voor hand ons committeren om een substantiële bijdrage aan het bedrag van € 300.00,00 te 
leveren. 

Indien wij geconfronteerd worden met een substantieel lagere exploitatiesubsidie zal dat ingrijpende 
consequenties hebben; u moet dan denken aan sluiting in de weekenden of gedeeltelijke sluiting van 
het gebouw op bepaalde dagen. We vernemen dan graag welke denkrichting het meest gewenst is.  

Tot slot: het SCAG vreest dat, indien de exploitatiesubsidies van Factorium en de Bibliotheek 
verminderd worden, dat dat dan indirect ook ten laste van Jan van Besouw komt:  Factorium en de 
Bibliotheek trekken minder bezoekers door vermindering van activiteiten, de Bibliotheek zal minder 
ruimte willen gaan huren. Het wankele evenwicht – iedereen redt het financieel net- dreigt te wordt 
vestoord. 

Het bestuur en directie van Jan van Besouw. 


